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Koszt budowy  6 mln z³, 1,2 mln 
dotacji z funduszu dop³at Banku 
Gospodarstwa Krajowego  reszta to 
pieni¹dze z bud¿etu gminy, w tym 
prawie milion z³otych z kredytów           
z Banku Ochrony Œrodowiska, na 
których zaci¹gniêcie wyrazi³a zgodê 
rada miejska podczas 14. sesji. Ponadto, 
radni zatwierdzili uchwalone przez 
zebrania wiejskie plany odnowy 
podsoleckich wsi na lata 2008 - 2015; 
podjêli uchwa³ê w sprawie udzielenia 
osobom fizycznym dofinansowania do 
transportu i utylizacji wyrobów 
zawieraj¹cych azbest; uchwalili  
miejscowy plan zagospodarowania 
przestrzennego terenów us³ugowych     
w rejonie ulic: Leœnej, Powstañców         
i Garbary, a tak¿e korektê tegorocznego 
bud¿etu, zdecydowali o zapewnieniu     
w bud¿ecie œrodków na budowê 
wielofunkcyjnego boiska w ramach 
rz¹dowego programu Moje boisko 
Orlik  2012.

Bud¿et, po¿yczki, wynagrodzenia, 
œwiadczenia dla nauczycieli

Zaproponowane zmiany bud¿etu wynikaj¹ 
przede wszystkim z uwzglêdnienia decyzji       
o przyznaniu dotacji na budowê bloku 
komunalnego przy ul. Granicznej i boiska przy 
SP nr 4. Na budowê bloku gmina otrzyma 1,2 
mln z³, natomiast dwa razy po 333 tys. z³           
z bud¿etu pañstwa i urzêdu marsza³kowskiego 
na wykonanie w ramach programu Moje boisko 
Orlik -2012 (przy SP4)  szerzej o programie 
piszemy na str. 2. Jak poinformowa³a Barbara 
Kaczmarek, skarbnik gminy, najwiêksze 
zmiany wyst¹pi³y w czêœci wydatków 
inwestycyjnych, m.in. na sfinansowanie 
przebudowy uk³adu drogowego w okolicach 
planowanego przejazdu pod torami, budowê 
boiska Orlik, budowê ³¹cznika w przedszkolu 
Promyczek. Nowe zadania wprowadzone do 
bud¿etu to tak¿e budowa parkingu przy SP 4, 
budowa kanalizacji w ul. Sportowej, 
modernizac ja  œwie t l icy  w Chroœnej                     
i Makowiskach, budowa parkingu przy SCK. 

Wzrost dochodów wyniesie zatem 1 042 479 z³, 
a wzrost œrodków zaplanowanych na wydatki 
inwestycyjne  1 227 506 z³. Z budow¹ boiska 
przy „czwórce” zwi¹zana jest kolejna podjêta 
uchwa³a, gwarantuj¹ca w bud¿ecie pieni¹dze na 
wk³ad w³asny gminy na wykonanie boiska        
w wysokoœci 1/3 kosztów tej inwestycji.

Cztery uchwa³y dotycz¹ce zaci¹gniêcia 
po¿yczek z Banku Ochrony Œrodowiska podjête 
podczas ostatniej sesji rady miejskiej wnios¹ do 
bud¿etu tej inwestycji 950 tys. z³otych. 150 tys. 
z³ na budowê systemu grzewczego; 200 tys. z³ 
zostanie przeznaczone na zakup i monta¿ okien  
i drzwi termoizolacyjnych, 300 tys. Na 
docieplenie dachu i œcian zewnêtrznych 
budynku. Wreszcie kolejnych 300 tys. z³ 
zostanie wykorzystanych na zakup i monta¿ 

Dokoñczenie na str. 3 Dokoñczenie na str. 5

XIV SESJA RM Z  J E R Z Y M  N O WA K I E M ,  
przewodnicz¹cym komisji organizacji, 
bud¿etu i finansów rozmawia Zbigniew 
Stefañski.

- Przewodnicz¹cy komisji zdrowia, 
opieki spo³ecznej i ochrony œrodowiska 
powiedzia³, ¿e jego zdaniem bud¿et jest 
dzielony sprawiedliwie, choæ nie na 
wszystko starcza pieniêdzy. Jaka jest 
ocena przewodnicz¹cego komisji 
bud¿etowej?

- Wed³ug komisji, która ka¿dorazowo 
opiniuje projekt bud¿etu i jego wykonanie, 

Obligacje
siê sprawdzaj¹

To tytu³ tak¿e
dla mieszkañców

27 marca w Sali Lustrzanej Pa³acu Staszica w Warszawie burmistrz Antoni 
Nawrocki odebra³ z r¹k przedstawicieli kapitu³y konkursowej tytu³ Europejczyka 
Roku 2007. 

W tym roku przyznano tytu³y              
w nastêpuj¹cych kategoriach: uczony, 
nauczyciel, spo³ecznik, cz³owiek kultury, 
dziennikarz, przedsiêbiorca, gospodarz 
gminy, miasta, regionu. Ponadto kapitu³a 
przyzna³a tytu³ za szczególne zas³ugi       
w dzia³alnoœci na rzecz budowania 
pañstwa prawa i wdra¿ania europejskich 
standardów praworz¹dnoœci. Laureatami 
zostali wicemarsza³ek Sejmu RP Stefan 
Niesio³owski, Marek Safjan, prof. prawa, 
d o  2 0 0 6  r .  p r e z e s  Tr y b u n a ³ u  
Konstytucyjnego, p³k. Krzysztof Parulski 
Naczelny Prokurator Wojskowy i Zastêpca 
Prokuratora Generalnego, a tak¿e 
Krystyna Janda, Anna Dymna, Monika 

Dokoñczenie na str. 4

Pieni¹dze na inwestycje
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T o  j e d e n                
z projektów, jak ma 
wygl¹daæ boisko 
w y b u d o w a n e           
w ramach programu 
Orlik 2012, które 
z o s t a n i e  
zlokalizowane przy 
SP nr 4.

Firma o ugruntowanej pozycji specjalizuj¹ca siê 
w dostawach wyrobów hutniczych dla przemys³u 

narzêdziowego i maszynowego 

Bogner Komexim Sp. z o.o.

z siedzib¹ 
w Solcu Kujawskim 

(teren Parku Przemys³owego)

zatrudni: 

!BRYGADZISTÓW

!OPERATORÓW - WYDAWCÓW 
MAGAZYNOWYCH

! KRAJACZY METALI

!POMOCNIKÓW KRAJACZY

!FREZERÓW CNC
      (obróbka zgrubna)

!PRACOWNIKA DO DZIA£U 
UTRZYMANIA CI¥G£OŒCI RUCHU

oraz przyjmie:
UCZNIÓW DO PRZYUCZENIA ZAWODU

Wiêcej o nas: 
www.bogner-komexim.pl

Oferty prosimy przesy³aæ na adres: 
bokom@bogner-komexim.pl
tel kontaktowy: 052 327 89 72

W tym roku ministerstwo 
sportu zamierza przeznaczyæ 180 
m i l i o n ó w  z ³  n a  b u d o w ê  
w i e l o f u n k c y j n y c h  b o i s k                
w ramach projektu Moje Boisko 
Orlik'2012. W ramach tej kwoty 

ma zos taæ  dof inansowana 
budowa 500 boisk w ca³ej Polsce. 
W  n a s z y m  w o j e w ó d z t w i e  
powstanie 50 boisk, gdy¿ tyle 
zadeklarowa³ Piotr Ca³becki, 
marsza³ek województwa. Wœród 
samorz¹dów, które zg³osi³y chêæ 
wziêcia udzia³u w tym projekcie   
i zosta³y wpisane na listê przez 
urz¹d marsza³kowski znalaz³ siê 
tak¿e Solec Kujawski.

Koszt ca³kowity przedsiêwziêcia 
ustalono na oko³o milion z³otych, który 
sfinansowany bêdzie w 1/3 przez 
ministerstwo sportu, w 1/3 przez urz¹d 
marsza³kowski i w 1/3 przez gminê. 
Warunkiem otrzymania dotacji jest 
spe³nienie szeregu warunków zwi¹zanych 
z  w y k o n a n i e m  b o i s k a  w e d ³ u g  
zaakceptowanego ju¿ przez ministerstwo 
projektu w terminie do koñca 2008 r.        
W jego ramach powstan¹ dwa boiska. 
Boisko pi³karskie  o wymiarach 30 x 62 m 
ogrodzone do wysokoœci 4 m wraz             
z pi³kochwytami o wysokoœci 5 m oraz 
boisko wielofunkcyjne (18 x 32 m) 
przeznaczone do rozgrywania innych gier 
zespo³owych jak siatkówka,  czy 
koszykówka. Kompleks musi byæ 
zlokalizowany na terenie dzia³ki                

2o powierzchni 3500 m . na tym terenie 
obok boisk powstanie zaplecze sanitarne     
i szatnie, a tak¿e pomieszczenia na sprzêt 
sportowy i ewentualnie plac zabaw. 
Kole jnym warunkiem uzyskan ia  
dofinansowania jest zapewnienie opieki 
instruktora sportowego przez okres 20 lat, 
który bêdzie prowadzi³ zajêcia na tym 
boisku.

Kolejnymi programami, w których 
Solec zamierza wzi¹æ udzia³ jest projekt 
Blisko Boisko, wspó³finansowany przez 
ministerstwo sportu i PZU oraz program 
budowy boisk wielofunkcyjnych, ¿eby na 
t e r en i e  gminy  pows ta ³y  bo i ska  
ogólnodostêpne dla mieszkañców. 

W tym roku
bêdzie boisko

Jeszcze jedno
zebranie

Osiedle  Toruñskie  -  8 
k w i e t n i a ,  g o d z .  1 7 . 3 0  
(przedszkole „Promyczek”)

W ramach wspó³pracy z Polsk¹ 
Fundacj¹ Przedsiêbiorczoœci Regionalne 
Centrum Przedsiêbiorczoœci zaprasza na 
bezp³atne szkolenie nt. Wdra¿anie 
p r o j e k t ó w  i n n o w a c y j n y c h                         
z  w y k o r z y s t a n i e m  f u n d u s z y  
strukturalnych UE, które odbêdzie siê 15 
kwietnia 2008 r. w godzinach 9.00 - 15.30 
w sali konferencyjnej Inkubatora 
Przedsiêbiorczoœci, przy ul. Unii 
Europejskiej 4 w Solcu Kujawskim. 
Szczegó³owe informacje mo¿na uzyskaæ po 
numerem tel. 052 387 02 03. Zg³oszenia 
przyjmowane s¹ do 7 kwietnia br.: e-mail: 
inkubator@rcp.soleckujawski.pl, tel. 052 
387 02 03. Liczba miejsc ograniczona.

Szkolenie
w RCP

W  p o ³ o w i e  m a r c a  w  S z k o l e  
Podstawowej nr 4 odby³ siê coroczny 
konkurs  mitologiczny.  Zmagania  
pi¹toklasistów odbywaj¹ siê nieprzerwanie 
od kilkunastu lat. Tegoroczna edycja 
z g r o m a d z i ³ a  p o n a d  t r z y d z i e s t u  
uczestników, dlatego rywalizacja by³a 

W œwiecie
bogów

zaciêta, a przede wszystkim sta³a na 
wysokim poziomie. 

Konkurs sk³ada³ siê w dwóch etapów. 
Pierwszym by³ pisemny test z³o¿ony 
g ³ ó w n i e  p y t a ñ  o t w a r t y c h .  P o  
kilkudziesiêciu minutach uczestnicy mogli 
obejrzeæ inscenizacjê mitu o Narcyzie, 
któr¹ przygotowa³a klasa 5e wraz               
z wychowawczyni¹, natomiast jury mia³o 
wytypowaæ finalistów.

Dokoñczenie na str. 8

Cezary Mazur - zwyciêzca konkursu.
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kolektorów, baterii s³onecznych i instalacji 
ciep³ej wody, co pozwoli na póŸniejsz¹, tañsz¹ 
eksploatacjê budynku. Po¿yczki te s¹ nisko 
oprocentowane i zostan¹ sp³acone w ci¹gu 
czterech lat, a miesiêczne raty wynosiæ bêd¹ 
oko³o 20 tys. z³. O termin zakoñczenia 
inwestycji zapyta³ Boles³aw Boczkaja, 
przewodnicz¹cy rady. Umowa zawarta             
z wykonawc¹ mówi o zakoñczeniu prac do 31 
stycznia 2009 r. jak podkreœli³ burmistrz Antoni 
Nawrocki, w nowym bloku bêd¹ kwaterowane 
osoby, które maj¹ problemy mieszkaniowe, ale 
o swój dotychczasowy lokal dba³y, nie mia³y 
problemów z p³atnoœciami i nie by³y uci¹¿liwe 
dla s¹siadów.

Rada ustali³a wysokoœæ najni¿szego 
wynagrodzenia pracowników Miejsko-  
Gminnego Oœrodka Pomocy Spo³ecznej. 
Oœrodka Sportu i Rekreacji oraz pracowników 
zatrudnionych w jednostkach oœwiatowych 
prowadzonych przez gminê, a tak¿e wartoœæ 
jednego punktu. Wynosz¹ one w MGOPS  850 
z³ (najni¿sze wynagrodzenie zasadnicze) i 3,95 
z³ - wartoœæ punktu. W wypadku OSiR-u 
wielkoœci te wynosz¹ odpowiednio  850 z³ i 5,2 
z³, natomiast w wypadku pracowników 
placówek oœwiatowych  810 z³ i 4,5 z³.
Radni okreœlili równie¿ zasady przyznawania 
n a u c z y c i e l o m  s z k ó ³  i  p r z e d s z k o l i  
zatrudnionych w placówkach prowadzonych 
przez gminê œwiadczeñ na pomoc zdrowotn¹. 
Pomoc ta przyznana mo¿e byæ w zwi¹zku         
z  p rzewlek ³¹  chorob¹  nauczyc ie l a ,  
d³ugotrwa³ym leczeniem szpitalnym, 
domowym, specjalistycznym, sanatoryjnym     
i jest uzale¿niona m.in. od udokumentowanej 
wysokoœci poniesionych kosztów, a tak¿e od 
sytuacji materialnej rodziny. O œwiadczenie to 
mog¹ siê równie¿ ubiegaæ nauczyciele bêd¹cy 
na emeryturze lub rencie.

Odnowa wsi i usuwanie azbestu
Plan odnowy wsi jest dokumentem 

strategicznym wskazuj¹cym kierunki rozwoju 
d a n e j  m i e j s c o w o œ c i  i  a k t y w i z a c j i  
mieszkañców, zawieraj¹ca dzia³ania, które wieœ 
chce podj¹æ. Aby móc przyjête zamierzenia 
zrealizowaæ niezbêdne s¹ pieni¹dze. Plany takie 
otwieraj¹ drogê po œrodki zewnêtrzne np.          
z Programu Rozwoju Obszarów Wiejskich. 
Soleckie wsie stawiaj¹ na rozwój kulturalno  
rekreacyjny. Chroœna zamierza wykorzystaæ 
swoje walory przyrodnicze, chce rozbudowaæ 
œwietlicê, przygotowaæ tereny rekreacyjne, plac 
b iwakowy,  budynek  dawne j  szko ³y  
zaadaptowaæ na oœrodek SPA, uruchomiæ punkt 
wypalania ceramiki, przewozy turystyczne oraz 
wybudowaæ przydomowe oczyszczalnie 
œcieków. Przy³ubie zamierza zagospodarowaæ 
teren przy œwietlicy, zakupiæ zabudowania 
olenderskie i utworzyæ skansen w pobli¿u 
cmentarza pomennonickiego, utworzyæ punkt 
gastronomiczny z regionalnymi potrawami, 
uporz¹dkowaæ szlaki turystyczne, œcie¿ki 
rowerowe oraz wybudowaæ oœwietlenie wsi      
i przydomowe oczyszczalnie. Otorowo chce 
skupiæ siê na aktywizacji spo³ecznej 
mieszkañców oraz innych dzia³aniach m.in.     
w dziedzinie sztuki ludowej. Mieszkañcy 
podczas zebrania wskazali kolejne, ich zdaniem 

niezbêdne posuniêcia jak: nauka jazdy konnej, 
budowa boiska i placu zabaw w pobli¿u Bia³ej 
Góry oraz modernizacja dróg i wybudowanie 
sieci gazowej. Modernizacja i rozbudowa 
œwietlicy oraz pe³na termomodernizacja, 
budowa parkingu i urz¹dzenie terenu przy 
œwietlicy, rozwój sztuki ludowej, wykup ziemi 
przy Makowiance, to z kolei zadania, które maj¹ 
byæ zrealizowane w Makowiskach. Z kolei 
zebranie Osiedla Rudy stawia na rozwój 
rekreacyjny i wykorzystanie istniej¹cych 
walorów przyrodniczych m.in. poprzez 
odrestaurowanie dworku i przystosowanie go do 
celów turystycznych  noclegi, gastronomia. 
Mieszkañcy chc¹ tak¿e, aby na Rudach 
powsta³o ³owisko dla wêdkarzy, a istniej¹ce 
zbiorniki wodne zosta³y zagospodarowane oraz 
wybudowana œwietlica. £¹czne nak³ady na 
wykonanie wszystkich dzia³añ znajduj¹cych siê 
w planach odnowy wsi opiewaj¹ na sumê oko³o 
5 mln z³. So³tysi zgodnie podkreœlili, ¿e by³oby 
bardzo dobrze, gdyby uda³o siê zrealizowaæ 
chocia¿ czêœæ zadañ.

Podczas minionej sesji rada dyskutowa³a na 
temat dofinansowania utylizacji i transportu 
likwidowanych wyrobów zawieraj¹cych azbest. 
Pocz¹tkowo projekt uchwa³y zak³ada³, ¿e 
dop³atê bêd¹ mogli otrzymaæ mieszkañcy 
usuwaj¹cy wyroby azbestowe w budynkach 
mieszkalnych. Jednak po wys³uchaniu 
propozycji B. Pietruszyñskiej, aby obj¹æ 
dop³atami tak¿e budynki gospodarcze, 
uœciœlono, ¿e chodzi o budynki, w których nie 
jest prowadzona pozarolnicza dzia³alnoœæ 
gospodarcza. W takim kszta³cie uchwa³a zosta³a 
przyjêta. Je¿eli wiêc ktoœ chce wyst¹piæ             
o sfinansowanie utylizacji np. eternitu musi 
z³o¿yæ stosowny wniosek w urzêdzie miasta,     
a po wykonaniu prac przedstawiæ m.in. protokó³ 
z zakoñczenia robót oraz orygina³y faktur. 
Wysokoœæ dofinansowania w tym roku nie mo¿e 
przekroczyæ 0,7 z³ za kilogram utylizowanych 
wyrobów. Wnioski trzeba sk³adaæ do koñca 
sierpnia ka¿dego roku, natomiast w tym roku do 
30 czerwca. Dofinansowaniem nie mog¹ byæ 
objête przedsiêwziêcia zrealizowane przed 
wejœciem w ¿ycie tej uchwa³y. Jak zaznaczy³ 
burmistrz, jest to pierwszy krok zmierzaj¹cy do 
usuwania z naszego œrodowiska azbestu, który 
ma sprawiæ, ¿e nie bêdzie siê op³aca³o tych 
wyrobów wyrzucaæ do lasu.

Interpelacje…
C z y  w  t y m  r o k u  j e s t  m o ¿ l i w e  

zagospodarowanie terenów przy œwietlicy 
Jagódka, co z niedzia³aj¹cym miernikiem pola 
elektromagnetycznego, chcia³bym prosiæ          
o pilne zainteresowanie siê stanem nawierzchni 
ul. Lipowej, czy w ogóle jest szansa, aby 
powsta³a nawierzchnia chodnika na ul. 
Toruñskiej od ul. Sportowej w kierunku centrum 
miasta (Micha³ Kuligowski). Czy coœ zmieni³o 
siê w sprawach zg³aszanych ju¿ wczeœniej: p³ot 
dooko³a RCN, który stanowi pu³apkê dla leœnej 
zwierzyny (zbyt ma³a odleg³oœæ miêdzy 
szczebelkami), œcie¿ka rowerowa i chodnik 
przy ul. Polnej, parking Solbusu przy 
przychodni i samochody tam parkuj¹ce 
zagradzaj¹ce przejœcie pieszym, mieszkañcy     
z rejonu ul. Lipowej maj¹ w¹tpliwoœci, czy 
rzeczywiœcie dzia³kowicze maj¹ zawarte 

umowy na wywóz œmieci, gdy¿ jest ich pe³no   
w okolicy (Alicja ¯aguñ). O z³ej nawierzchni 
ul. Toruñskiej i wodzie stoj¹cej na ulicy oraz 
mo¿liwoœci powiêkszenia liczby miejsc 
parkingowych na ul. Tartacznej (Alina 
Faleñczyk). Umorzenie podatków rolnikom 
uprawiaj¹cym pola na terenach zalewowych, 
chocia¿ w latach, kiedy wyst¹pi zalanie; z³y 
stan dróg we wsi Chroœna  do D¹browy oraz 
dojazd do gospodarstwa so³tysa, gdzie obecnie 
za spraw¹ jednego z mieszkañców zamiast 
drogi jest staw (Wojciech Ró¿añski). Jak daleko 
bêdzie po³o¿ona nowa nawierzchnia na ul. 
Ogrodowej i czy nitka wodoci¹gu bêdzie 
poprowadzona do koñca tej ulicy (Beata 
Pietruszyñska) 

…i odpowiedzi
Barbara Bia³kowska, pe³nomocnik 

burmistrza, poinformowa³a, ¿e jeœli bêd¹ 
og³oszone jakieœ konkursy, w których mo¿na by 
siê ubiegaæ o pieni¹dze na zagospodarowanie 
terenu wokó³ Jagódki, nale¿y wzi¹æ w nich 
udzia³. Na ul. Lipowej zlecone zosta³y naprawy 
uzupe³niaj¹ce. Wykonanie nowej nak³adki 
bêdzie mo¿liwe dopiero po za³o¿eniu 
wszystkich mediów. Nowa nawierzchnia 
chodnika przy ul. Toruñskiej ma powstaæ w tym 
roku. Obecnie powstaje projekt na jego 
wykonanie. Je¿eli chodzi o ogrodzenie wokó³ 
RCN-u, odpowiedŸ zostanie przedstawiona na 
kolejnej sesji. Obok przychodni i Solbusu na ul. 
Powstañców zostanie wykonany chodnik         
z przejazdem dla samochodów na teren 
przedsiêbiorstwa. W marcu odby³o siê 
spotkanie z zarz¹dami ogrodów dzia³kowych, 
na których poruszane by³y kwestie umów na 
wywóz œmieci. Jedynie w wypadku dwóch 
ogrodów sytuacja jest zadowalaj¹ca, poniewa¿ 
maj¹ zawarte umowy na odpowiednio czêsty 
wywóz œmieci. Pozosta³e mia³y skontaktowaæ 
siê z ZGK, aby podpisaæ nowe umowy.            
W sprawie dróg we wsi Chroœna gmina jest      
w kontakcie ze starostwem powiatowym, które 
jest w³aœcicielem drogi, natomiast jeœli chodzi  
o „hydrobudowê” pana Kobylarza, jak okreœli³ 
sytuacjê jeden z radnych, uniemo¿liwiaj¹ca 
dojazd do posesji so³tysa, trwa postêpowanie 
wyjaœniaj¹ce. Obecny na sesji Roman 
GuŸdzio³, radny powiatu i przewodnicz¹cy 
komis j i  komunikac j i  rady  powia tu ,  
zadeklarowa³, ¿e zwróci uwagê w starostwie na 
te problemy. Na temat tablicy informacyjnej 
oraz miernika pola wypowiedzia³a siê Teresa 
Substyk, zastêpca burmistrza: - Jest to 
urz¹dzenie, które czasem siê psuje. Natomiast 
jeœ l i  chodzi  o  poz iom emis j i  po la  
elektromagnetycznego, jest on regularnie 
sprawdzany w RCN i  jeœ l i  by³yby 
przekroczenia norm, centrum mog³oby nawet 
zostaæ zamkniête. Chcê zatem uspokoiæ, 
przekroczeñ nie ma. Na ul. Toruñskiej nale¿y 
naprawiæ nawierzchniê wraz z rozwi¹zaniem 
odp³ywu wody deszczowej i sprawa bêdzie 
zg³oszona zarz¹dowi dróg wojewódzkich. P³ot 
na ul. Polnej zamierza rozebraæ gmina na koszt 
w³aœcicieli, je¿eli sami tego nie zrobi¹.

- Na terenach zalewowych nie powinno siê 
nic uprawiaæ, gdy¿ w planach obszary te s¹ 
terenami ³¹kowymi. Jednak w przypadku 
zniszczeñ upraw jest mo¿liwoœæ umorzenia 
podatku  mówi³ burmistrz. Z kolei budowa 
kolejnych parkingów jest w gestii spó³dzielni 
mieszkaniowej, a jeœli na odcinku ul. 
Ogrodowej, na którym ma powstaæ nowa 
nawierzchnia nie bêdzie gdzieœ wodoci¹gu, to 
zostanie wykonany.

Dokoñczenie ze str. 1

Pieni¹dze na inwestycje
XIV SESJA RM
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Olejnik, dr. Irena Eris i prof. Marek Rocki. 
W grupie wyró¿nionych dzia³aczy 
samorz¹dowych znaleŸli siê równie¿ Pawe³ 
Adamowicz, prezydent Gdañska i Maciej 
Kobyliñski, prezydent S³upska. Podczas 
uroczystoœci przedstawiciele Fundacji 
Prawo Europejskie oraz laureaci konkursu 
podkreœlali wagê jakoœci stanowionego 
prawa oraz koniecznoœæ edukacji prawnej 
obywateli. Dziêkuj¹c za tak zaszczytne 

wyró¿nienie burmistrz A. Nawrocki 
podkreœli³, ¿e wprawdzie tytu³ zosta³ 
przyznany jednej osobie, ale odbiera to 
w y r ó ¿ n i e n i e  j a k o  n a g r o d ê  d l a  
mieszkañców Solca Kujawskiego, 
najbli¿szych wspó³pracowników, radnych  
i pozosta³ych mieszkañców dzia³aj¹cych 
na rzecz rozwoju miasta.  S³owa 
podziêkowania za wspó³dzia³anie na rzecz 
rozwoju gminy A. Nawrocki przekaza³ 
tak¿e na ostatniej sesji rady miejskiej, 
podczas której radni z³o¿yli burmistrzowi 
gratulacje z okazji otrzymania tytu³u 
Europejczyka Roku.

Dokoñczenie ze str. 1

Burmistrzowi gratulowali najbli¿si 
wspó³pracownicy i inni laureaci m.in. 
prof. Marek Safjan.

Obok Stefana Niesio³owskiego i prof. 
Marka Rockiego, laureatów konkursu, 
w uroczystosci wrêczenia tyru³ów 
Europejczyka Roku uczestniczy³ 
Bogdan Zdrojewski, minister kultury     
i dziedzictwa narodowego.

Burmistrz gratuluje tytu³u Krystynie 
Jandzie, laureatce w kategorii cz³owiek 
kultury.

To tytu³ tak¿e
dla mieszkañców

SCK JAK NOWE
Do koñca kwietnia ma powstaæ 

koncepcja rozbudowy Soleckiego Centrum 
Kultury, natomiast do koñca roku powinien 
byæ gotowy projekt, poinformowa³a Teresa 
Substyk, zastêpca burmistrza. Zajmuje to 
tyle czasu poniewa¿ musia³a zostaæ 
p r z e p r o w a d z o n a  k o m p l e k s o w a  
inwentaryzacja budowlana budynku SCK. 
Planowana jest gruntowna przebudowa, 
³¹cznie wymiana wszystkich sieci               
i za³o¿enie klimatyzacji.

NOWY   PLAN
U c h w a l o n y  p r z e z  r a d ê  p l a n  

zagospodarowania przestrzennego 
terenów miêdzy ul. Leœn¹ i torami 
kolejowymi zak³ada w³¹czenie ul. 
Powstañców w ul. Leœn¹ na wysokoœci 
stacji benzynowej. W ten sposób 
wy³¹czony z ruch odcinek ul. Powstañców 
bêdzie stanowi³  odrêbn¹ dzia³kê                
z przeznaczeniem do sprzeda¿y, na której 
bêdzie mog³a byæ prowadzona dzia³alnoœæ 
us³ugowa.

LISTA  MIESZKANIOWA
Do 10 kwietnia na tablicy og³oszeñ     

w urzêdzie miasta bêdzie wywieszony 
projekt listy osób uprawnionych do 
zawarcia umowy najmu gminnego lokalu 
mieszkalnego. Uwagi i zastrze¿enia mo¿na 

sk³adaæ pisemnie w sekretariacie UMiG   
(p. 10 na I piêtrze) do 10 kwietnia w³¹cznie.

STYPENDIA  DLA  WYBITNYCH
30 kwietnia up³ywa termin sk³adania 

wniosków o przyznanie przez burmistrza 
stypendiów dla wybitnie uzdolnionych 
dzieci i m³odzie¿y. Wnioski mog¹ sk³adaæ: 
nauczyciel przedmiotu, dyrektor szko³y, 
trener, kierownik klubu sportowego, 
opiekun sekcji, kierownik placówki 
kulturalno  oœwiatowej, proboszcz parafii.

PROFILAKTYKA  P£UC
Burmistrz podpisa³ w urzêdzie 

m a r s z a ³ k o w s k i m  p o r o z u m i e n i e                  
o wspó³pracy w realizacji projektu 
p romuj¹cego  p ro f i l ak tykê  p ³uc ,  
realizowane przez Kujawsko  Pomorskie 
Centrum Pulmunologii.

PIENI¥DZE  NA  P£YWANIE
S o l e c  K u j a w s k i  o t r z y m a ³  

dofinansowanie z ministerstwa sportu      
w wysokoœci 71 245 z³ na realizacjê 
programu "Dalej z wod¹ za Pan Brat" ze 
œrodków Funduszu Zajêæ Sportowo-
Rekreacyjnych dla uczniów. W ramach 
projektu bêd¹ sfinansowane zajêcia na 
basenie.

W skrócie

Wizja lokalna
Jaki jest naprawdê Solec? Jaka jest jego 

historia i wspó³czesnoœæ? Jakie s¹ jego dobre     
i z³e strony, w szczególnoœci te architektoniczne 
przekonali siê studenci Wy¿szej Szko³y 
Gospodarki bior¹cy udzia³ w konkursie 
architektonicznym og³oszonym przez gminê     
i uczelniê, a maj¹cym na celu przygotowanie 
projektów rewitalizacji osiedla staromiejskiego 
i terenów nadwiœlañskich. Podczas wizji 
lokalnej w naszym miesicie spotkali siê             
z przedstawicielami w³adz miasta. Burmistrz 
Antoni Nawrocki przekonywa³ studentów, aby 
w czasie projektowania puœcili wodze fantazji    
i zasugerowali rozwi¹zania architektoniczne, 
które bêd¹ mog³y byæ wykorzystane                
w powstaj¹cym programie rewitalizacji 
naszego miasta. Burmistrz liczy na pomys³y,     
a najlepsze z nich zostan¹ nagrodzone: - Solec 
jest na takim etapie, w którym mo¿na jeszcze 
ukszta³towaæ jego nowe oblicze urbanistyczne 
na wiele, wiele lat. Po wys³uchaniu informacji  
o mieœcie, studenci wraz z przedstawicielami 
urzêdu udali siê w teren. Zobaczyli park 
miejski, tereny nad Wis³¹, rynek i uliczki 
znajduj¹ce siê w rejonie, maj¹cym byæ 
przedmiotem opracowania.
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bud¿et na ten rok jest optymalny, chocia¿  
w ci¹gu roku mo¿e siê on zmieniaæ             
i rzeczywiœcie jest korygowany. Wi¹¿e siê 
to z tym, ¿e w trakcie roku bud¿etowego 
gmina otrzymuje informacje, ¿e np. 
przyznano dotacjê na wykonanie jakiegoœ 
zadania i trzeba tê wielkoœæ uwzglêdniæ 
zarówno po stronie dochodów jak               
i wydatków.

- Uchwalony bud¿et na ten rok         
w ogóle nie zak³ada³ œrodków z Unii 
Europejskiej. Dlaczego nie zosta³y 
wpisane do bud¿etu? Przecie¿ gmina 
stara siê o ich pozyskanie?

- Gminne jednostki pisz¹ projekty, ale 
nie ma gwarancji, ¿e pieni¹dze uzyskaj¹. 
Lepiej jest wiêc skorygowaæ bud¿et po 
uzyskaniu œrodków, ni¿ zmniejszaæ 
zaplanowane dochody lub powiêkszaæ 
deficyt. Bez pieniêdzy, których gwarancji 
otrzymania nie mamy, bud¿et jest realny    
i opisuje rzeczywisty stan finansów gminy. 
Bud¿et zak³ada deficyt, który zostanie 
pokryty z kredytów, po¿yczek i obligacji. 
WskaŸniki pokazuj¹, ¿e nasze zad³u¿enie 
systematycznie maleje. Gmina sp³aci³a jak 
dot¹d najpowa¿niejsze zobowi¹zania. 
Jednak przed nami kolejne du¿e wyzwanie  
sfinansowanie budowy tunelu. Przy 
czterdziestomilionowym bud¿ecie 
wydatek trzydziestu milionów, gdy¿ na 
ty le  wycenia  s iê  tê  inwestycjê ,                   
w wiêkszoœci musi byæ sfinansowany ze 
œrodków zewnêtrznych, w tym tak¿e 
po¿yczek. To tak jak w domowym 
bud¿ecie, jeœli brakuje na coœ, trzeba 
po¿yczyæ.

- Zbli¿a siê termin oceny wykonania 
ubieg³orocznego bud¿etu przez 
burmistrza. Na jakim etapie jest 
komisja?

- Czekamy na wszystkie sprawozdania 
i wspólne posiedzenie ze skarbnikiem 
gminy, na którym uzyskamy wszelkie 
niezbêdne informacje i odpowiedzi na 
pytania. Dopiero to bêdzie podstaw¹ do 
wydania opinii w sprawie udzielenia 
absolutorium. Jednak najpierw opiniê tak¹ 
przygotowuje komisja rewizyjna.

- Jaki jest bud¿et Solca? Jak mo¿na 
go opisaæ?

- Mo¿emy byæ zadowoleni, ¿e co roku 
zwiêkszaj¹ siê dochody bud¿etowe, rosn¹ 
zarówno odpisy podatkowe od dochodów 
osób fizycznych, jak i osób prawnych. Przy 
rosn¹cych dochodach w³asnych gminy 
m o ¿ n a  w y s n u æ  w n i o s e k ,  ¿ e  

przedsiêbiorstwa na terenie gminy dobrze 
funkcjonuj¹, a dochody pracowników 
rosn¹. Poza tym, bud¿et Solca jest 
bud¿etem rozwojowym, poniewa¿ spor¹ 
jego czêœæ przeznaczamy na inwestycje.   
W tym roku bêd¹ to w wiêkszoœci wydatki 
zwi¹zane z przygotowaniem dokumentacji 
projektowej pod planowane inwestycje. 
Wska¿ê choæby na kilka: przebudowa 
uk ³ adu  d rogowego  w  oko l i cach  
planowanego przejazdu pod torami; remont 
u l .  Spor towe j ;  p rzed ³u¿en ie  u l .  
Dworcowej;  nawierzchnia na ul .  
Ogrodowej. W naszym mieœcie brakuje 
boisk przyszkolnych i osiedlowych, 
dlatego bardzo cieszy mnie, ¿e bêd¹ 
pieni¹dze na ich budowê, a tak¿e na 
wydatki zwi¹zane z oœwiat¹.

- Jakie zadania postawi³a sobie 
komisja do realizacji na ten rok?

- Jak ka¿dego roku g³ównym zadaniem 
naszej komisji jest analiza uchwa³ 
przygotowanych na kolejne sesje rady 
miejskiej i opiniowanie wszystkich 
wniosków o zmianê przyjêtego bud¿etu, 
jak równie¿ jego wykonania. Do zadañ 
komisji nale¿y tak¿e analiza zad³u¿enia 
gminy. W tym roku zaplanowaliœmy 
równie¿ analizê zmian organizacyjnych, 
które mia³y miejsce w urzêdzie miasta oraz 
jednostkach podleg³ych. W ubieg³ym roku 
przedstawiciele komisji  dokonali  
przegl¹du organizacji pracy urzêdu            
i samego budynku pod k¹tem dostêpu 
mieszkañców do poszczególnych 
referatów. Komisja przeanalizuje te¿ plany 
pracy i rozliczenia dotacji przyznawanych 
organizacjom po¿ytku publicznego.

- Niektóre gminy borykaj¹ siê           
z zad³u¿eniem, wskaŸniki mówi¹ wrêcz 
o fatalnej sytuacji. Proszê powiedzieæ, 
jak jest w Solcu?

- Jak dot¹d nie by³o problemów ze 
sp³at¹ po¿yczek, wykupem obligacji. 
N a w i a s e m  m ó w i ¹ c ,  m e c h a n i z m  
finansowania inwestycji poprzez obligacje 
komunalne œwietnie siê sprawdza. A jeœli 
chodzi o wskaŸniki, utrzymuj¹ siê na 
bezpiecznym poziomie.

- Dziêkujê za rozmowê.

Dokoñczenie ze str.1 W  n a s z y m  

mieœcie brakuje boisk 

p r z y s z k o l n y c h               

i osiedlowych, dlatego 

bardzo cieszy mnie, ¿e 

bêd¹ pieni¹dze na ich 

budowê...

Obligacje
siê sprawdzaj¹

Miejsca pamiêci narodowej (6)

Mogi³a -  pomnik 
poœwiêcona Paw³owi 
K a c z y ñ s k i e m u ,  
l e œ n i c z e m u  
rozstrzelanemu przez 
Niemców 1 paŸdziernika 
1 9 3 9  r .  Z w ³ o k i  
e k s h u m o w a n o                   
i  p r z e n i e s i o n o  n a  
cmentarz przy koœciele 
Œw. Stanis³awa (ul. 23 
Stycznia) w 1945 r. Na 
n a g r o b k u  w i d n i e j e  
napis:„Tu spoczywa       
w Bogu najukochañszy 
m¹¿ i tatuœ œp. Pawe³ 
Kaczyñski ur. 06.02.1917 
r. zm. 01.10.1939 r. Zgin¹³ 
œmierci¹ tragiczn¹.”



o s t r o   p r z y g o t o w u j ¹  s i ê  d o  
M i ê d z y n a r o d o w e g o  K o n k u r s u  
Plastycznego  - Toruñ' 2008 pn. „ ¯aba, 
Piernik i Kopernik”  . Pragniemy tu i teraz 
zaprezentowaæ dwie prace: 17-letniej 
Aleksandry Zawó³ i 6 - letniego Paw³a 
Ryduchowskiego, nadmieniaj¹c, ¿e 
pozosta³e s¹ równie piêkne. 

powstaje w SCK. Dodatkowych informacji 
udziela  i zachêca  £ukasz Koz³owski  pod 
numerem telefonu 052 387 98 24 lub 0 508 
145 030.  Osobiœc ie  codziennie ,                    
z wyj¹tkiem œrody, w SCK  pok.110.

M³odych muzyków  wokalistów, 
gitarzystów, perkusistów poszukuje SCK  
pilnie, bo czas leci, a graæ siê chce! Mo¿e 
byæ na rockowo, bluesowo, popowo, 
jazzowo itp. Czeka scena SCK i m³ody  
przebojowy instruktor! 

szystkich (od lat 14), bez 
wzglêdu na wiek i p³eæ,  Wktórzy czuj¹ w sobie talent 

wokalny zapraszamy do œpiewania           
w chórze mieszanym, który w³aœnie 

Bêdzie chór -
bêdzie granie!

* * *
4 kwietnia o godz. 19.00 w Galerii 

„Homo Faber” Soleckiego Centrum 
Kultury odbêdzie siê wernisa¿ malarstwa 
MARCINA WILKA  absolwenta PLSP     
w Bydgoszczy oraz Wydzia³u Sztuk 
Piêknych w Toruniu. Artysta prezentuje  
g³ównie akty i piêkno kobiet… Ekspozycja 
ju¿ cieszy siê sporym zainteresowaniem     
i wzbudza ró¿ne emocje. 

* * *
Uczestnicy  sekcji  plastycznej SCK 

pod kierunkiem Ma³gorzaty Krzyckiej 

* Mi³oœnikom tañca przypominamy      
o tanecznych szaleñstwach i  konkursie 
break dance - 18 i 19 kwietnia 2008r            
w Soleckiem Centrum Kultury, a wszystko 
pod has³em: „ WIRUJ  -  N I E    ŒWIRUJ! ” 
Informacje i zg³oszenia  052 387 98 24. 

* Na aktorów  amatorów czeka Grupa 
Teatralna „Szlaban”, która w³aœnie 
rozpoczyna próby do nowego spektaklu,  
tel. 052 387 9810,  ka¿dy  mo¿e dostaæ ma³¹ 
rólkê w wielkim przedstawieniu.

* Na recital Haliny Kunickiej 20 
kwietnia br. wszystkie bilety wyprzedane!

* W Kawiarni „Astra” zrobisz sobie 
najintymniej i najtaniej ka¿d¹ uroczystoœæ 
rodzinn¹ i firmow¹.

Poetycko, muzycznie
i plastycznie

Jednym
zdaniem

W  t e g o r o c z n y c h  m i e j s k i c h  
el iminacjach 53 Ogólnopolskiego 
Konkursu Recytatorskiego   wziê³y udzia³ 
t r zy  osoby  i  one  w³aœn ie  bêd¹  
reprezentowa³y Solec w eliminacjach 
wojewódzkich. Do Lubustronia pojad¹: 
Monika Gaca, Anna Kêska i Edyta Puzio. 
Ich wystêp w Soleckim Centrum Kultury, 
urozmaicony œpiewem Karoliny Og³ozy     
i muzyk¹ tria gitarowego w sk³adzie Jakub 
Pilut, Jakub Michalski i Przemek Maj  sta³ 
siê mi³ym wiosennym spotkaniem z poezj¹ 
i muzyk¹. 

W „Oran¿erii” pa³acu w Lubostroniu 
o t w a r t o  p r z e d  k i l k o m a  d n i a m i  
interdyscyplinarn¹ wystawê dzie³  
plastyków naszego województwa o nazwie 
„Prezentacje”. Mi³o nam odnotowaæ, ¿e 
swoje prace wystawili tak¿e nasi artyœci: 
Regina Osiñska, Ma³gorzata Krzycka, 
Gra¿yna Bieniek (malarstwo) i Janusz May 
(rzeŸba) - wszyscy z Soleckiego Centrum 
Kultury. Z ca³¹ odpowiedzialnoœci¹ 
przekazujemy, ¿e nasi zaprezentowali siê   
z jak najlepszej, artystycznej strony. 
Ponadto trzeba koniecznie dodaæ, ¿e          
z artystami do Lubostronia pojechali 
reprezentanci soleckich w³adz  Boles³aw 
Boczkaja, przewodnicz¹cy rady miejskiej 
oraz Teresa Substyk, zastêpca burmistrza,  
a tak¿e przyjaciele autorów i rodziny. 
Uczestnicy z innych stron regionu nie kryli 
swojej zazdroœci na widok rodzinnoœci 
Solca.

Soleckich artystów sfotografowa³
Tomasz Palacz.

Soleckie Centrum Kultury
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Oœrodek Sportu i Rekreacji

OŒRODEK SPORTU I REKREACJI
UL. BOJOWNIKÓW O WOLNOŒÆ 

I DEMOKRACJÊ 3
W SOLCU KUJAWSKIM

OG£ASZA
II PRZETARG OFERT NA WYNAJEM 
L O K A L U  U ¯ Y T K O W E G O                         

2
O  P O W I E R Z C H N I  1 0 , 1 0  M                         
Z PRZEZNACZENIEM NA GABINET 
O D N O W Y  B I O L O G I C Z N E J                       
W OBIEKCIE HALI OSiR w SOLCU 
KUJAWSKIM

Zamkniête koperty z ofert¹ pisemn¹ oznaczon¹ 
„OFERTA NA GABINET ODNOWY 
B I O L O G I C Z N E J ”  n a l e ¿ y  z ³ o ¿ y æ                      
w sekretariacie OSiR pokój nr 5.
Warunkiem sk³adania ofert jest przystosowanie 
lokalu do prowadzenia dzia³alnoœci we 
w³asnym zakresie. Wystrój wnêtrza nale¿y 
uzgodniæ z Dyrektorem OSiR.
Termin sk³adania ofert up³ywa 15.04.2008 roku 
do godz. 9.00.
Najni¿sza cena ofertowa za ca³¹ powierzchniê 
miesiêcznie wynosi 250,- z³ netto (plus VAT; 
plus koszty mediów - energia elektryczna, 
woda, ogrzewanie, wywóz nieczystoœci, 
telefon, itp.)

Warunkiem przyst¹pienia do przetargu jest 
wp³acenie wadium w wysokoœci  300 z³.
Wp³aty nale¿y dokonaæ w kasie OSiR do 
15.04.2008 r. do godz. 9.00. 
W przypadku wygrania przetargu wadium 
zalicza siê na poczet czynszu najmu. Oferent, 
który wygra przetarg zobowi¹zany bêdzie do 
podpisania umowy pod rygorem utraty wadium.
Dodatkowym atutem oferenta bêdzie 
zatrudnienie osób z terenu Solca Kujawskiego.
Otwarcie z³o¿onych ofert nast¹pi 15.04.2008 r. 
o godz. 10.00 w holu g³ównym OSiR.   
Przetarg mo¿e byæ uniewa¿niony bez podania 
przyczyny.

Oferta powinna zawieraæ:
1. Imiê, Nazwisko, oraz adres oferenta, lub 
nazwê firmy, oraz siedzibê je¿eli oferentem jest 
osoba prawna.
2. Datê sporz¹dzenia oferty.
3. Oferowan¹ cenê.
4. Oœwiadczenie, ¿e oferent zapozna³ siê            
z warunkami przetargu przyjmuje je bez 
zastrze¿eñ.
5. Oferenci zainteresowani przetargiem musz¹ 
okazaæ dokument o prowadzeniu dzia³alnoœci 
gospodarczej, oœwiadczenie o nie zaleganiu na 
rzecz ZUS i Urzêdu Skarbowego.

ØIII liga szachowa  MLKS Solec Kuj.  
Rotmistrz Grudzi¹dz (6 kwietnia, niedziela, 
godz. 10.00);
ØMecz pi³ki no¿nej juniorów m³odszych - 
Unia Solec Kujawski - Fratres Bydgoszcz (6 
kwietnia, niedziela, godz. 10.00);
ØMecz pi³ki no¿nej trampkarzy - Unia Solec 
Kujawski - Salos Bydgoszcz (6 kwietnia, 
niedziela, godz. 12.00);
ØEliminacje do Ogólnopolskiej Olimpiady 
M³odzie¿y w badmintonie (1213 kwietnia, 
godz. 9.00)
ØMecz pi³ki no¿nej seniorów IV liga - Unia 
Solec Kujawski - Legia Che³m¿a (12 kwietnia, 
sobota, godz. 16.00);
ØTurn i e j  e l im inacy jny  do  Ig rzysk  
Olimpijskich Sportowców Wiejskich              
w szachach kobiet i mê¿czyzn (13 kwietnia, 
niedziela, godz. 10.00);
ØMistrzostwa Powiatu Bydgoskiego w pi³ce 
no¿nej gimnazjów  ch³opcy (14 kwietnia, 
poniedzia³ek, godz. 9.30);
ØMistrzostwa Powiatu Bydgoskiego w pi³ce 
no¿nej gimnazjów  dziewczêta (15 kwietnia, 
wtorek, godz. 9.30);
ØMistrzostwa Komendy Wojewódzkiej Policji 
w siatkówce mê¿czyzn (16-17 kwietnia, godz. 
8.00);
ØMiêdzynarodowe Mistrzostwa Polski UKS  
w zapasach (18-20 kwietnia, godz. 9.00);
ØMecz pi³ki no¿nej trampkarzy - Unia Solec 
Kujawski  Pomorzanin Serock (19 kwietnia, 
sobota, godz. 10.00);
ØMecz pi³ki no¿nej m³odzików - Unia Solec 
Kujawski  GLKS Dobrcz (19 kwietnia, sobota, 
godz. 12.00);
ØMecz pi³ki no¿nej juniorów starszych - Unia 
Solec Kujawski - Zawisza Bydgoszcz (20 
kwietnia, niedziela, godz. 10.00);
ØMecz pi³ki no¿nej juniorów m³odszych - 
Unia Solec Kujawski  Wda Œwiecie (20 
kwietnia, niedziela, godz. 12.15);
ØMistrzostwa Powiatu Bydgoskiego              
w pi¹tkach pi³karskich szkó³ podstawowych  
dziewczêta (21 kwietnia, poniedzia³ek, godz. 
9.30);
ØMistrzostwa Powiatu Bydgoskiego              
w pi¹tkach pi³karskich szkó³ podstawowych  
ch³opcy ( 22 kwietnia, wtorek, godz. 9.30);
ØMecz pi³ki no¿nej seniorów IV liga - Unia 
Solec Kujawski - LTP Lubanie (26 kwietnia, 
sobota, godz. 16.00).

Kwietniowe
imprezy

Zgrupowanie
W dniach 16-21 marca w Oœrodku Sportu i 

Rekreacji na kilkudniowym zgrupowaniu 
przebywali siatkarze Trefla Gdañsk. Po 
zakoñczonym 15 marca sezonie zasadniczym s¹ 
oni zdecydowanym liderem I ligi siatkówki        
i z tej pozycji przyst¹pi¹ do rozgrywek play-off 
o awans do siatkarskiej ekstraklasy. Ich 
pierwszym rywalem bêdzie dru¿yna AZS Nysa. 
Gdañszczanie  w swoim sk³adzie maj¹ wielu 
znanych zawodników takich jak wielokrotny 
reprezentant kraju Jaros³aw Stancelewski, 
mistrz œwiata juniorów £ukasz Kruk, czy 
szeœciokrotny mistrz Polski Wojciech Serafin. 
Trenerem zespo³u jest Wojciech Kasza, który 
podkreœli³, ¿e celem zgrupowania jest spokojny 
trening i z³apanie œwie¿oœæ przed kolejnymi, 
decyduj¹cymi meczami.

Pluszowy Miœ
28 marca w hali sportowej rozegrano 

coroczny turniej zabaw sportowych dla 
najm³odszych klas Szko³y Podstawowej nr 4. 

M³odzi sportowcy rywalizowali w rozmaitych 
konkurencjach sprawnoœciowych o miano 

Sportowy
kalejdoskop

najlepszych w swoim roczniku oraz                   
o tradycyjne maskotki - Pluszowe Misie. Po 
zaciêtej rywalizacji i niema³ych emocjach 
najlepsze okaza³y siê klasy I a, II a oraz III c. 
Wszyscy pozostali zawodnicy równie¿ 
otrzymali wielkie i jak najbardziej zas³u¿one 
brawa, które nale¿a³y im siê za kunszt sportowy, 
niesamowit¹ ambicjê oraz sportow¹ postawê.

Szachy
W kolejnym meczu III ligi szachowej 

zawodnicy MLKS Solec Kujawski pokonali na 
wyjeŸdzie Basztê II ¯nin 4,5 : 1,5. Punkty dla 
MLKS zdobyli: Rafa³ Borgula, Karol Jaroch, 
S³awomir Jakubik    i Przemys³aw Kowalewski 
- po 1 oraz Dariusz £unkiewicz - 0,5 pkt. Po 10 
kolejkach MLKS zajmuje trzecie miejsce          
w tabeli.

Bryd¿
Dru¿yna bryd¿a sportowego jest nadal        

w dobrej formie. W oœmiu meczach 
rozegranych w okresie od stycznia do marca 
odnios³a piêæ zwyciêstw gromadz¹c na swoim 
koncie 227 punktów, co daje œrednio po 17,46 
pkt na mecz (maksymalnie mo¿na zdobyæ 25 
pkt). Solecki zespó³ zajmuje jedno z czo³owych 
miejsc w tabeli. Jak informuje Franciszek 
Szafranek, cz³onek zarz¹du MLKS, ca³y czas 
szkoleni s¹ m³odzi zawodnicy, którzy               
w przysz³ym sezonie  wezm¹ udzia³                   
w organizowanych zawodach  i turniejach.

Karate
Mistrzostwa Makroregionu Zachodniego 

Karate Kyokushin odby³y siê 15 marca              
w Wejherowie. W zawodach wziê³o udzia³ 105 
zawodników z 21 klubów. Wœród startuj¹cych 
byli tak¿e reprezentanci Solca, którzy 
przywieŸli 4 medale. Z³oto w kata juniorów 
zdoby³ Pawe³ Elszyn. Srebrne medale zdobyli 
Micha³ Tylicki w kata juniorów i Krzysztof 
Feter w kata seniorów. Krzysztof wywalczy³ 
tak¿e br¹zowy medal w kumite mê¿czyzn lekki 
kontakt open. W zawodach wzi¹³ udzia³ tak¿e 
Patryk Boczkaja, który wygra³ walkê 
eliminacyjn¹, lecz uleg³ póŸniejszemu 
finaliœcie. W przysz³ym roku kolejna edycja 
tych zawodów odbêdzie siê w Solcu 
Kujawskim.



 
 

USC zanotowa³

Marlena Frischke 
- Robert Smulski
 (28 marca 2008 r.)

Najlepsze ¿yczenia na nowej 
drodze ¿ycia!

MA£¯EÑSTWA:

17 kwietnia br. (czwartek) w godz. od 15.00 do 17.00 w Miejsko-  
Gminnej Przychodni Zdrowia (ul. Powstañców 7a) bêdzie mo¿liwoœæ 
bezp³atnego wykonania badañ spirometrycznych p³uc. Badania s¹ 
po³¹czone z konsultacj¹ lekarsk¹. Zainteresowani proszeni s¹                     
o wczeœniejsze zarejestrowanie siê osobiœcie w rejestracji przychodni albo 
telefonicznie pod numerami: 052 387 12 29 lub 052 387 13 20.

Serdeczne wyrazy wspó³czucia 
z powodu œmierci

OJCA
Kole¿ance 

Krystynie Bednarskiej

sk³adaj¹
Pracownicy Przedszkola 

Promyczek

U c z n i o w i e  z  k l a s y  I I I  e  
Gimnazjum Publicznego nr 2 Kamil 
Kotra i Patryk Oleniuk s¹ autorami 
projektu „Elektrownia wodno-
falowa”, który zaj¹³ pierwsze miejsce 
w konkursie na projekt zwi¹zanym          
z  e l e k t r y c z n o œ c i ¹ ,  w s p ó l n i e  
realizowanym przez Polsk¹ Fundacjê 
Dzieci M³odzie¿y oraz Schneider 
Electric Polska Sp. z o.o.

Celem konkursu by³a popularyzacja 
edukacji technicznej wœród m³odzie¿y, 
w  t y m  z w ³ a s z c z a  k i e r u n k ó w  
elektrotechnicznych, rozwijanie 
zainteresowañ technicznych, w tym     
w szczególnoœci aspektów zwi¹zanych 
z wykorzystaniem energii elektrycznej.

Uczniowie pracowali pod opiek¹ 
nauczycielki fizyki Krystyny Gêsickiej.

Bezp³atne badania

Miejsko-Gminny Oœrodek Pomocy 
Spo³ecznej rozpocz¹³ realizacjê projektu 
systemowego pn. „Nasza przysz³oœæ        
w naszych rêkach” realizowanego w 
ramach Programu Operacyjnego Kapita³ 
Ludzki, Priorytet VII Promocja Integracji 
S p o ³ e c z n e j ,  d z i a ³ a n i e  7 . 1 . 1 ,  

wspó³finansowanego ze œrodków Unii 
Europejskiej w ramach Europejskiego 
F u n d u s z u  S p o ³ e c z n e g o .  P r o j e k t  
skierowany jest do osób bezrobotnych, 
poszukuj¹cych pracy lub nie pozostaj¹cych 
w zatrudnieniu, korzystaj¹cych ze 
œwiadczeñ pomocy spo³ecznej, którego 
celem jest przygotowanie uczestników do 
aktywnego uczestnictwa w ¿yciu 
spo³ecznym i zawodowym. Projektem 
realizowanym od 1 kwietnia do koñca 
roku, zostanie objêtych 12 osób 
zagro¿onych wykluczeniem spo³ecznym. 
Koszt przedsiêwziêcia wynosi 94 tys. z³,      
z czego 85 tys. to dotacja uzyskana na ten 
cel z EFS.

Przysz³oœæ w naszych
rêkach

Dzieñ otwarty
w skarbówce

W sobotê 19 kwietnia 2008 r.  w godz. 
7.17 - 15.15 - DZIEÑ OTWARTY             
W I  URZÊDZIE SKARBOWYM             
W BYDGOSZCZY (ul. Fordoñska 77). 
Tego dnia mo¿na m.in. z³o¿yæ zeznania 
roczne oraz wnioski o zwrot niektórych 
wydatków zwi¹zanych z budownictwem 
mieszkaniowym oraz uzyskaæ wszelkie 
i n f o r m a c j e  d o t y c z ¹ c e  p o d a t k ó w                   
i wype³niania druków.

Do ustnego fina³u zakwalifikowa³o siê 
dwunastu uczestników. Najlepsi mieli do 
wyboru pytania o ró¿nym stopniu 
trudnoœci, odpowiednio za 2, 5 i 10 
punktów. Te najtrudniejsze sprawia³y 
niema³y k³opot i wymaga³y sporego 
oczytania. Zwyciêzc¹ zosta³ Cezary 
Mazur z klasy 5d, który popisa³ siê 
najlepsz¹ znajomoœci¹ mitologii Greków i 
Rzymian i uzyska³ 35 punktów. Oto 
pozostali laureaci: Zofia Domanowska 
(5e)  17 punktów, Krzysztof Siedlecki (5e) 
- 15 punktów, Mateusz Rojewski (5e)  12 
punktów, Agata £ukaszewska (5b ) - 10 
punktów i Paulina Owieœna (5a) - 9 
punktów.

Konkurs przygotowali i przeprowadzili 
nauczyciele jêzyka polskiego i historii.

Dokoñczenie ze str. 2

W œwiecie
bogów
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